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Protokół Nr 24 

z XXIV Sesji Rady Miasta Milanówka 

z dnia 7 maja 2020 r. 

 

Stan Rady – 14 radnych. 

Obecnych – 14 radnych (według listy obecności, załącznik nr 1 do protokołu). 

W sesji udział wzięli: mecenas Anita Bogumił, pracownice biura Rady i pracownicy zespołu ds. 

informatyki. 

 

Porządek obrad sesji:  

1. Otwarcie obrad XXIV Sesji Rady Miasta Milanówka. 

2. Sprawdzenie kworum w celu ważności podjęcia uchwał. 

3. Podjęcie uchwały o odwołaniu Przewodniczącej Rady Miasta Milanówka. 

4. Podjęcie uchwały o wybraniu Przewodniczącego/Przewodniczącej Rady Miasta 

Milanówka 

5. Zakończenie XXIV Sesji Rady Miasta Milanówka. 

 

O godzinie 16:00 w zdalnych obradach biorą udział następujący radni: radna Janina Moława, 

radny Piotr Napłoszek, radna Jolanta Nowakowska, radny Witold Mossakowski, radny 

Waldemar Parol, radna Bożena Osiadacz, radny Hubert Jarek, radny Krzysztof Wiśniewski, 

radny Kamil Bialik, radna Ewa Galińska radny Jaromir Chojecki, radny Leszek Kołodziejski, 

radna Karolina Białecka. 

 

Ad. 1 

Otwarcie XXIV Sesji Rady Miasta Milanówka.  

Przewodnicząca Rady Janina Moława otworzyła obrady 24 sesji Rady Miasta Milanówka w 

dniu 7 maja 2020 r. stwierdzając ich kworum. Odczytała wniosek czwórki radnych o zwołanie 

ww. sesji. 

Wniosek stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 2. 

Sprawdzenie kworum w celu ważności podjęcia uchwał.  

Przewodnicząca Rady Janina Moława odczytała porządek obrad. Poinformowała że brakuje 

we wniosku punktu dotyczącego powołania Komisji Skrutacyjnej. Wnioskowała o 

wprowadzenie w porządku obrad pkt 3 powołanie Komisji Skrutacyjnej. Zapytała 

wnioskodawców, czy wyrażają zgodę na wprowadzenie tego punktu do porządku obrad.  

Radna Ewa Galińska wyraziła zgodę na wprowadzenie tego punktu. 

Radny Leszek Kołodziejski również się zgodził na wprowadzenie tego punktu.  

Radny Huber Jarek również się zgodził na wprowadzenie tego punktu. 

Podłączył się Jakub Piotrowski, który również wyraził zgodę. 

Przewodnicząca Rady Janina Moława poddała pod głosowanie swój wniosek, Rada w 

głosowaniu 13-za, 1-wstrzymujący poprała wniosek. 
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Przewodnicząca Rady Janina Moława poinformowała, że na stronie miasta pojawiło się 

zarządzenie burmistrza Nr 61/VIII/2020 odnośnie targowiska miejskiego, ale niestety taki 

projekt uchwały się nie pojawił się w biurze Rady. Odczytała art.40 ust. 3 (Zarządzenie, o 

którym mowa w ust. 2, podlega zatwierdzeniu na najbliższej sesji rady gminy. Traci ono moc w 

razie odmowy zatwierdzenia bądź nieprzedstawienia do zatwierdzenia na najbliższej sesji 

rady) ustawy o samorządzie gminnym odnośnie zarządzenia burmistrza. 

Radny P. Napłoszek stwierdził, że skoro to jest sesja zwołana z wniosku radnych należałoby 

zapytać wnioskodawców, czy wyrażają zgodę na rozszerzenie porządku obrad. 

Radna Ewa Galińska przypomniała, że na ostatniej sesji Pani mecenas poinformowała 

radnych o tym zarządzeniu, a Pani przewodnicząca zignorowała ten fakt. 

Radny P. Napłoszek poinformował, że to nie prawnik zastępuje burmistrza, ten projekt 

uchwały nie wpłynął do Rady. 

Przewodnicząca Rady J. Moława poinformowała, że to ona przygotowała projekt uchwały 

dotyczący zatwierdzenia bądź nie zatwierdzania zarządzenia burmistrza Nr 61/VIII/2020. 

Stwierdziła, że Pani mecenas przekazała informację, że projekt uchwały powinien zostać 

przygotowany przez referat merytoryczny. 

Radna E. Galińska stwierdzała, że pani mecenas jest od sprawdzania pod względem 

prawnym a nie od przygotowywania uchwały. Zgodziła się na wprowadzenie tego punktu do 

porządku obrad. 

Radny P. Napłoszek przywołał treść art. 41 ust. 3 Ustawy o samorządzie gminnym. 

Mecenas Anita Bogumił  przypomniała, że do radnych zostało przesłane zarządzenie nr 

61/VIII/2020. 

Przewodnicząca Rady J. Moława przypomniała, że zarządzenie zostało przesłane, ale 

brakowało projektu uchwały. 

Radny P. Napłoszek prosił o zakończenie dyskusji. 

Radny H. Jarek poprosił, aby takie dyskusje prowadzić offline. 

Przewodnicząca Rady J. Moława zapytała wnioskodawców, czy wyrażają zgodę na 

wprowadzenie w pkt 6, radna E. Galińska-za, radny L. Kołodziejski -za, radny H. Jarek-za, 

radny J. Piotrowski-za. Przewodnicząca odczytała porządek obrad. 

Radny K. Bialik proponował przesunięcie tego punktu na początek jako pkt 4. 

Przewodnicząca Rady J. Moława naniosła zmiany, zapytała kto z Państwa radnych jest za 

przesunięciem tego punktu jako punkt 4. 

Radny P. Napłoszek zauważył, że ten projekt powinien zostać w procedowany w późniejszym 

punkcie. 

Przewodnicząca Rady J. Moława poddała pod głosowanie wprowadzenie powołania Komisji 

Skrutacyjnej w punkcie 3 porządku obrad, Rada w głosowaniu 10-za, wyraziła zgodę na 

rozszerzenie porządku obrad. 

Mecenas Anita Bogumił  poinformowała, że zapoznała się z projektem uchwały dotyczącej 

zatwierdzenia bądź nie zatwierdzenia zarządzenia Nr 61/VIII/2020 Burmistrza Miasta 

Milanówka. Stwierdzała, że przywołana podstawa prawna jest właciwa. 

Przewodnicząca Rady J. Moława zauważyła, że w przygotowanym projekcie uchwały 

dotyczącym odwołania przewodniczącego Rady widnieje zapis w § 2 uchwałę powierza się 

burmistrzowi, a powinno być protokół komisji skrutacyjnej jest załącznikiem do uchwały.  
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Radna E. Galińska  poinformowała, że nie sprawdzała tego zapisu w uchwałach innych gmin. 

Stwierdziła, że trzeba dołączyć protokół Komisji do uchwały. 

Radny J. Chojecki stwierdził, że różnie to bywa w innych gminach. Poinformował, że oba 

wzory są właściwe. 

Przewodnicząca Rady J. Moława zaproponowała zmianę § 2, aby brzmiał „protokół komisji 

skrutacyjnej jest załącznikiem do uchwały”. Zapytała Pani mecenas, czy może się znaleźć taki 

zapis w uchwale. 

Mecenas Anita Bogumił  odpowiedziała, że zapis ten jest zgodny z prawem. 

Radna E. Galińska zapytała, czy musi być ta zmiana. 

Mecenas Anita Bogumił wyjaśniła, że różne są praktyki stosowane w gminach. Stwierdzała, 

że obie wersje są prawidłowe. 

Radna E. Galińska zapytała, czy istnieje możliwość pozostawienia § 2 w wersji 

zaproponowanej przez wnioskodawcę i dopisanie w § 3 zapisu, który zaproponowała Pani 

przewodnicząca. 

Mecenas Anita Bogumił  udzieliła odpowiedzi na zapytanie radnej E. Galińskiej wyjaśniając, 

że są różne praktyki, ale wszystko to jest zgodnie z prawem. Poinformowała, że to rada musi 

podjąć decyzję jak będzie brzmiał ten zapis. 

Radny J. Chojecki  zauważył, że w sąsiednich gminach nie ma takiego zapisu, że uchwała 

podlega burmistrzowi. 

Przewodnicząca Rady J. Moława zapytała wnioskodawców, kto jest za wpisaniem w § 2 

następującej treści „Protokół Komisji Skrutacyjnej stanowi integralną część niniejszej uchwały”. 

Radny H. Jarek-za, radny L. Kołodziejski-za, radny J. Piotrowski-za, radna E. Galińska-prosiła 

żeby §2 brzmiał tak jak proponuje Pani Przewodnicząca. 

Przewodnicząca Rady J. Moława poprosiła, żeby zmienić ten zapis również w tym drugim 

projekcie uchwały. 

Radna E. Galińska wyraziła zgodę na zmianę, radny H. Jarek wyraził zgodę na zmianę, radny 

L. Kołodziejski wyraził zgodę na zmianę, radny J. Piotrowski wyraził zgodę na zmianę. 

Przewodnicząca Rady J. Moława poddała pod głosowanie całość tego pierwszego projektu 

uchwały, Rada w glosowaniu 12-za, 2-wstrzymujące poparła zmianę. 

Przewodnicząca Rady J. Moława poddała pod głosowanie całość tego drugiego projektu 

uchwały, Rada w glosowaniu 12-za, 2-wstrzymujące poparła zmianę. 

Radny K. Bialik zapytał, czy Pani mecenas otrzymała projekt uchwały. 

Mecenas Anita Bogumił  stwierdziła, że nie ma tego projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady J. Moława poddała pod głosowanie wniosek radnego K. Bialika o 

przesunięcie projektu uchwały do pkt 4, Rada w głosowaniu 7-za, 6-przeciw, 1-wstrzymujący 

poparła wniosek . 

Przewodnicząca Rady J. Moława odczytała proponowany porządek obrad, Rada w 

głosowaniu 12-za, 1-przeciw, 1-wstrzymujący przyjęła nowy porządek obrad. 

 

Ad. 3. 

Powołanie komisji skrutacyjnej. 

Przewodnicząca Rady J. Moława zaproponowała, żeby Komisja Skrutacyjna nie musiała 

jeździć ze Strażą Miejską, to żeby po wybraniu członków Komisji Skrutacyjnej postawić urnę 
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na parterze budynku „B”, a komisja skrutacyjna będzie czuwała nad prawidłowością 

głosowania, i Państwo radni przyjadą do Urzędu i oddadzą swoje głosy do urny. 

Radna E. Galińska stwierdzała, że nie jest za tym żeby radni przyjeżdżali do biura Rady. 

Radna P. Napłoszek stwierdził, że propozycja przewodniczącej jest bezpieczniejsza. 

Wywiązała się dyskusja dotycząca sposobu przeprowadzenia wyborów. 

Wiceprzewodnicząca Rady J. Nowakowska wyraziła swój sprzeciw żeby wnioskodawcy byli 

członkami komisji. skrutacyjnej. 

Radny L. Kołodziejski stwierdził, że nie ma sprzeczności prawnej żeby członkowie Komisji 

Rewizyjnej nie mogli brać udziału w Komisji Skrutacyjnej. Wszyscy bierzemy na siebie 

odpowiedzialność. Poinformował, jak będzie wyglądała procedura. 

Mecenas Anita Bogumił  poinformowała, że projekt uchwały jest w porządku. 

Przewodnicząca Rady J. Moława wnioskowała żeby urna znajdowała się w biurze Rady. 

Radny J. Piotrowski zapewnił ze swojej strony, że będzie nagrywał urnę z telefonu. 

Radny L. Kołodziejski zapytał, czy wszyscy radni będą w stanie przyjechać do biura Rady 

Miasta i oddać głos. 

Radny K. Bialik przypominał, że powinna przed tym punktem odbyć się debata. Zauważył, że 

dla niego pomysł Pani przewodniczącej jest gorszy. 

Wiceprzewodnicząca Rady J. Nowakowska stwierdziła, że to przewodniczący organizuje 

obrady i można by było zorganizować link i przeprowadzić ankietę anonimową. 

Mecenas Anita Bogumił  przypomniała, ze Pani przewodnicząca zwołuje i prowadzi prace 

Rady. Jeżeli Pani przewodnicząca stwierdziła, że wpłynął wniosek o odwołanie i pani 

przewodnicząca musi sama decydować o swojej sprawie, to Pani przewodnicząca decyduje 

jak ma wyglądać sesja, czy zdalnie czy stacjonarnie, ja przypominałam radnym jak powinna 

wyglądać sesja. Pani przewodnicząca mnie nie słucha.  

Wiceprzewodnicząca Rady J. Nowakowska odniosła się do wypowiedzi pani mecenas. 

Przewodnicząca Rady J. Moława zapytała Państwa radnych, kto jest za przyjęciem mojego 

wniosku, Rada 6-za, 7-przeciw, 1-wstrzymujący odrzuciła wniosek. 

Przewodnicząca Rady J.Moława zapytała, kto z Państwa radnych chciałby zostać członkiem 

komisji. 

Radny K.Wiśniewski zgłosił swój akces. 

Przewodnicząca Rady J. Moława poddała pod głosowanie kandydaturę radnego 

K.Wiśniewskiego. Rada w głosowaniu 12-za, 2-wstrzymujące wyraziła zgodę. 

Radna E.Galińska przypomniała, że swój akces zgłosili również radny L.Kołodziejski i 

radny J.Piotrowski zaproponowała kandydaturę radnego L.Kołodziejski i radnego 

J.Piotrowskiego. 

Wiceprzewodnicząca Rady J. Nowakowska wnioskowała o wykluczenie tych dwóch 

radnych. 

Przewodnicząca Rady J. Moława poddała pod głosowanie kandydaturę radnego L. 

Kołodziejski, Rada w głosowaniu 8-za, 1-przeciw, 5-wstrzymujące wyraziła zgodę. 

Przewodnicząca Rady J. Moława poddała pod głosowanie kandydaturę radnego J. 

Piotrowskiego, Rada w głosowaniu 7-za, 4-przeciw, 3-wstrzymujące wyraziła zgodę. 

Poinformowała, że zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym, wybór przewodniczącego 

następuje w głosowaniu tajnym (do głosowania tajnego należy powołać Komisję Skrutacyjną). 
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Przewodnicząca Rady Janina Moława poinformowała, że do pracy w Komisji Skrutacyjnej 

zgłosili się następujący radni: 

1. Krzysztof Wiśniewski, 

2. Jakub Piotrowski, 

3. Leszek Kołodziejski. 

Wybrani radni wyrazili zgodę na pracę w Komisji Skrutacyjnej. 

Przewodnicząca Rady J. Moława przypomniała, że członkowie komisji wybierają pośród 

siebie przewodniczącego. 

Radny L. Kołodziejski zaproponował kandydaturę radnego J. Piotrowskiego na 

przewodniczącego Komisji. 

Radny K. Wiśniewski zgłosił swoją kandydaturę. 

Radny J. Piotrowski przypomniał że był przewodniczącym w poprzednich wyborach. Wyraził 

zgodę. 

Radny K. Wiśniewski wyraził zgodę. 

Przewodnicząca Rady J. Moława zapytała Pani mecenas co w takim przypadku jak jest 

dwóch kandydatów na jedno stanowisko. 

Mecenas Anita Bogumił  odpowiedziała, że teraz cała Rada musi zagłosować. 

Przewodnicząca Rady J. Moława poddała pod głosowanie kandydaturę radnego J. 

Piotrowskiego, Rada 7-za, 7-przeciw, nie zajęła stanowiska. 

Przewodnicząca Rady J. Moława poddała pod głosowanie kandydaturę radnego K. 

Wiśniewskiego, Rada 7-za, 7-przeciw, nie zajęła stanowiska. 

Przewodnicząca Rady J. Moława zapytała Pani mecenas co w takim przypadku. 

Mecenas Anita Bogumił  stwierdziła, że uchwała nie została podjęta. 

Wywiązała się dyskusja. 

Przewodnicząca Rady J. Moława poinformowała, że członkowie komisji wyrobią 

przewodniczącego spośród siebie. 

Radny L. Kołodziejski zaproponował kandydaturę radnego J. Piotrowskiego. 

Przewodnicząca Rady J. Moława poddała pod głosowanie kandydaturę radnego J. 

Piotrowskiego, członkowie Komisji  2-za, 1-przeciw poparli kandydaturę. 

Radny P. Napłoszek zapytał, czy wśród wnioskodawców mamy kandydata, czy ktoś z 

Państwa chce kandydować na przewodniczącego Rady. 

Radna E. Galińska powiedziała, że nie rozumie o co chodzi radnemu. 

Przewodnicząca Rady J. Moława otworzyła debatę. 

Radny K. Bialik zapytał, czy może się teraz obyć debata. 

Mecenas Anita Bogumił  poinformowała, że teraz powinna być podjęta uchwała dotycząca 

zarządzenia. 

Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia. 

Radny P. Napłoszek stwierdził, że ten projekt nie powinien zostać przyjęty, zgodnie z ustawą 

o samorządzie gminnym Rada Gminy ustala termin utraty obowiązywania aktu. Przypomniał, 

że Radzie Miasta nie zostało przedstawione do zatwierdzenia pierwsze zarządzenie 

burmistrza. Zwrócił również uwagę na wymogi co do publikacji tego aktu, stwierdził, że 

przepisy porządkowe ogłoszą się w formie obwieszczenia, albo zawierać zapis, że 

zarządzenie zostanie obwieszczone w sposób zwyczajowo przyjęty. 
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Mecenas Anita Bogumił wyjaśniła, że Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej zgłosił 

to zarządzenie do publikacji do Wojewódzkiego Dziennika Urzędowego. 

Radny P. Napłoszek poinformował, że przepis ten stanowi, że oprócz publikacji w Dzienniku 

Urzędowym powinno być jeszcze obwieszczenie wywieszone na tablicy ogłoszeń, takiego 

obwieszczenia nie było na tablicy ogłoszeń. 

Mecenas Anita Bogumił  poinformowała, że z tego co wie, zarządzenie wszystkim kupcom 

wręczała Straż Miejska. 

Radny P. Napłoszek oznajmił, że nie jest to żadna forma publikacji, te przepisy porządkowe 

powinny być zgodnie z rozporządzeniem Rady Ministrów, a proponowana uchwała w tym 

kształcie nie powinna być przyjęta. 

Mecenas Anita Bogumił  odniosła się do słów radnego P. Napłoszka. 

Radny P. Napłoszek zapytał Pani mecenas, czy w treści uchwały nie powinien znaleźć się 

zapis dotyczący obwieszczenia. 

Mecenas Anita Bogumił  poinformowała, że nie ma wiedzy jak to zarządzenie zostało 

obwieszczone.  

Przewodnicząca Rady J. Moława prosiła o zmianę podstawy prawnej na art. 41 ust 4 „W 

razie nieprzedstawienia do zatwierdzenia lub odmowy zatwierdzenia zarządzenia rada gminy 

określa termin utraty jego mocy obowiązującej„ 

Wywiązała się dyskusja dotycząca projektu uchwały. W dyskusji udział wzięli: mecenas Anita 

Bogumił, radny P. Napłoszek i przewodniczącą Rady J. Moława. 

Przewodnicząca Rady J.Moława zgłosiła wniosek formalny żeby w podstawie prawnej 

znalazł się zapis art. 41 ust. 4 i w § 1 Rada Miasta nie zatwierdza z powodu nie 

przedstawienia Radzie zarządzenia do zatwierdzenia. 

Mecenas Anita Bogumił  powołała się na wysłanego emalia, jakie są formy podjęcia bądź nie 

podjęcia uchwały.  

Przewodnicząca Rady J.Moława zapytała, czy radni mają uwagi do zapisu § 1, który brzmi 

„nie zatwierdza się zarządzenia nr 61/VIII/2020 Burmistrza Miasta Milanówka z powodu nie 

przedstawienia Go do zatwierdzenia Radzie Miasta Milanówka”. Zapytała Pani mecenas, czy 

jest to właściwy zapis. 

Radny P. Napłoszek poprosił, aby Pani mecenas przedstawiła jak powinien brzmieć § 1. 

Mecenas Anita Bogumił poinformowała, że radni otrzymali to zarządzenie. Zapytała Pani 

przewodniczącej, czy zwróciła się do dyrektor ZGKiM o przygotowanie takiej uchwały. 

Przewodnicząca Rady J Moława poprosiła o przygotowanie takiego projektu uchwały. 

Mecenas Anita Bogumił stwierdziła, że jeżeli będzie miła taki zapis w zakres swoich 

obowiązków, to będzie przygotowywała projekty uchwał. 

Radny P.Napłoszek zgłosił wniosek formalny o 3 minuty przerwy. 

Przewodnicząca Rady J.Moława zarządziła przerwę w obradach. 

Wznowienie obrad po przerwie. 

Mecenas Anita Bogumił stwierdziła, że w Jej ocenie zarządzenie zostało przedstawione w 

dniu 4 maja br. Poinformowała, że ustęp 3 nie powinien znaleźć się w projekcie. 

Przewodnicząca Rady J.Moława stwierdziła, że nie został przedstawiony Radzie projekt 

uchwały. Poinformowała, że takie zarządzenie przesłane zostało po jej interwencji. 

Zarządzenie zostało przesłane na maila, po tym, jak wyszła z domu i udała się na sesję. 
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Mecenas Anita Bogumił  odniosła się do słów przewodniczącej. Ust. 4 absolutnie nie może 

się znaleźć w projekcie uchwały, pozostaje ustęp 3. 

Przewodnicząca Rady J.Moława przypomniała chronologię dotyczącą przesłania 

zarządzenia Nr 61/VIII/2020. Zapytała o zapis § 1, który brzmiałby, że Rada Miasta nie 

zatwierdza. 

Mecenas Anita Bogumił  przypomniała, że zarządzenie zostało radnym przedstawione, to że 

uchwała nie została przedstawiona, to nie wina burmistrza. Art. 41 ust. 3 w brzmieniu, że 

odmawiają Państwo zatwierdzenia zarządzenia burmistrza i zarządzenie traci moc z dniem 

pojęcia uchwały. Poinformowała, że radni muszą w drodze uchwały określić zasady 

funkcjonowania targowiska. 

Przewodnicząca Rady J. Moława stwierdziła, że regulamin targowiska został podjęty przez 

Radę, i zasady funkcjonowania targowiska miejskiego w okresie pandemii powinny być 

zgodne z rozporządzeniem Rady Ministrów z 19 kwietnia z mocą wejścia 20 kwietnia. 

Radny P. Napłoszek powołał się na treść rozporządzenia Rady Ministrów. 

Radna B. Osiadacz zapytała, czy w tym zarządzeniu wprowadzane będą nowe zasady 

funkcjonowania targowiska, czy chcemy coś uzupełniać w tym zarządzeniu. 

Wywiązała się dyskusja.  

Przewodnicząca Rady J. Moława odczytała treść uchwały, Rada w głosowaniu 4-za, 8-

przeciw, 2-wstrzymujące, uchwaliła, że zarządzenie nadal funkcjonuje na targowisku. 

 

Ad. 3. 

Podjęcie uchwały o odwołaniu Przewodniczącej Rady Miasta Milanówka. 

Przewodnicząca Rady J. Moława otworzyła debatę. 

Radna E. Galińska omówiła treść uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Radny L. Kołodziejski również uargumentował swój wniosek. 

Przewodnicząca Rady J. Moława  poinformowała, że nie odniesie się do pomówień 

przedstawionych przez Pana Kołodziejskiego. 

Radny K. Wiśniewski odnosił się do wypowiedzi radnego L. Kołodziejskiego dotyczącej 

spotkania radnego z prezesem Milanowskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji. 

Przypominał również, że radny L.Kołodziejski odmówił udziału w kontroli z uwagi na pandemię. 

Wiceprzewodnicząca Rady J.Nowakowska odniosła się do wypowiedzi radnego 

L.Kołodziejskiego. Zwróciła uwagę, że skoro radny uważa, że były nieprawidłowości w 

wyłanianiu prosumentów to powinien zgłosić ten fakt do operatora programu.Stwierdziła, że 

Pan radny pomawia Panią przewodniczącą. 

Radna K.Białecka odniosła się do kontroli Komisji Rewizyjnej. Przypomniała, że o 

proponowanej kontroli Rada rozmawiała na sesji i wtedy radny L.Kołodziejski zapewniał, że 

nie można przeprowadzić kontroli, bo boi się o własne zdrowie. A teraz radny chodzi do 

MPWiK się nie boi. Stwierdziła, że to nie Pani przewodnicząca skłóciła radę z burmistrzem.  

Wywiązała się dyskusja.  

Po skończonej dyskusji Przewodnicząca Rady J.Moława zarządziła 1,5 godziny przerwy 

żeby mogły odbyć się wybory w tajnym głosowaniu. 

Wznowie obrad po przerwie. 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej J.Piotrowski odczytał protokół komisji informując, że 
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radni oddali głosów 8-za, 6-przeciw za odwołaniem radnej J.Moławy z funkcji przewodniczącej 

Rady. 

Przewodnicząca Rady J.Moława podziękowała radnym. za współpracę. Powierzyła 

prowadzenie dalszej części sesji Wiceprzewodniczącemu Rady Witoldowi Mossakowskiemu.  

Wiceprzewodniczący Rady W.Mossakowski podziękował dotychczasowej przewodniczącej 

rady za poświęcony czas. Poinformował, że nie jest w stawnie prowadzić sesji. 

Radna J.Moława poinformowała, że w przyszłym tygodniu musi odbyć się kolejna sesja. 

Wiceprzewodniczący Rady W.Mossakowski ma podpis elektroniczny. 

 

     Przewodnicząca Rady Miasta Milanówka 

     /-/ 

                           Janina Moława 

 

Obrady poprowadził Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski.  

Wiceprzewodniczący Rady W. Mossakowski poprosił radnych o zgłaszanie kandydatów na 

przewodniczącego Rady Miast Milanówka. 

Radny K. Bialik poprosił, aby poczekać na pozostałych radnych żeby się podłączyli. 

Wiceprzewodniczący Rady W. Mossakowski poinformował, że ma problemy techniczne, 

gdyż na tym służbowym tablecie nie widzi wszystkich radnych.  

Radna J. Moława zaproponowała, aby wiceprzewodniczący Rady podjechał do urzędu 

miasta. 

Wiceprzewodniczący Rady W. Mossakowski zarządził 5 min przerwy. 

Wznowienie obrad po przerwie. 

Wiceprzewodniczący Rady W. Mossakowski zaproponował przełożenie sesji na inny dzień. 

Radna E. Galińska stwierdziła, że wolałaby żeby wybory odbyły się dzisiaj. Zapytała Pani 

mecenas, czy można przerwać te obrady i przełożyć na inny dzień. 

Mecenas Anita Bogumił  oznajmiła, że nie ma przeciwskazań prawnych na przerwanie sesji, 

możecie Państwo dziś dokonać wyboru przewodniczącego Rady, ale może nastąpić to 

również w innym terminie. Stwierdziła, że dziś powinien odbyć się wybór, ewentualne jutro.  

Wiceprzewodniczący Rady W. Mossakowski nalegam, aby kontynuacja była w 

poniedziałek, żeby osoby chcące kandydować na przewodniczącego Rady mogły sobie 

spokojnie to przemyśleć. 

Mecenas Anita Bogumił stwierdziła, że decyzja należy do radnych, ale uważa, że dziś 

powinien zostać wybrany nowy przewodniczący Rady. 

Radna B. Osiadacz stwierdziła, że w poniedziałek mamy sesję. 

Radny K. Wiśniewski stwierdził, że jutro nie może przyjechać. Poprosił żeby odbyło się 

dzisiaj głosowanie. Zapytała jakie są kandydatury. 

Wiceprzewodniczący Rady W. Mossakowski zarządził przerwę w obradach. 

Wznowienie obrad po przerwie. 

Wiceprzewodniczący Rady W. Mossakowski poinformował, że nie ma zwołanej sesji na 

dzień 11 maja, poniedziałek. Poprosił o przełożenie sesji na poniedziałek.  

Radna E. Galińska zgłosiła wniosek formalny o kontynowanie sesji. 

Wiceprzewodniczący Rady W. Mossakowski poddał pod głosowanie wniosek radnej, Rada 
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w głosowaniu 6-za,4-przeciw, 2-wtrzymujące poparła wniosek.  

Wiceprzewodniczący Rady W. Mossakowski poprosił o zgłaszanie kandydatur. 

Radny K Bialik zgłosił kandydaturę Pana Jaromira Chojeckiego. 

Radny H. Jarek zgłosił kandydaturę K. Bialika. 

Radny K. Bialik wyraził zgodę. 

Rany J . Chojecki nie wyraził zgody. 

Wiceprzewodniczący Rady W. Mossakowski zgłosił swoją kandydaturę.  

Radny P. Napłoszek oznajmił, że podjedzie do Urzędu oddać swój głos. 

Radna K. Białecka poinformowała, że również podjedzie do Urzędu. 

Wiceprzewodniczący Rady W. Mossakowski zarządził przerwę w obradach.  

Wznowienie obrad po przerwie. 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał protokół z przeprowadzonych tajnych 

wyborów jednocześnie informując, że na radnego: 

Kamila Bialika oddano 7 głosów za, na wiceprzewodniczącego Rady W. Mossakowskiego 

oddano 4 głosy za, 3 głosy były nieważne. Poinformował, że Komisja nie wyłoniła 

przewodniczącego Rady. 

Wiceprzewodniczący Rady W. Mossakowski poinformował, że głosowanie należy 

powtórzyć gdyż nie została osiągnięta bezwzględna większość głosów, zaproponował żeby 

przełożyć obrady na najbliższy poniedziałek na godzinę 16-tą. 

Wiceprzewodnicząca Rady J. Nowakowska zapytała, czy można zgłaszać nowych 

kandydatów.  

Radna B. Osiadacz poprosiła o powtórzenie wyników głosowania. 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej J. Piotrowski podał wyniki. 

Przewodnicząca Rady J. Moława poprosiła o wypowiedzenie się pani prawnik w tej kwestii. 

Poprosiła wiceprzewodniczącego Rady, aby zobligował Panią prawnik żeby wypowiedziała 

się, jak radni mają głosować w poniedziałek. Stwierdziła, Pani prawnik powinna być do końca 

sesji. Co w takiej sytuacji powinno się zrobić i czy można zgłaszać inne kandydatury. 

Wiceprzewodniczący Rady W. Mossakowski poddał pod głosowanie wniosek o przerwę w 

sesji, Rada w głosowaniu 10-za, 0-przeciw, 3-wstrzymujące przyjęła wniosek. 

Wiceprzewodniczący Rady W. Mossakowski podziękował wszystkim informując, że 

wznowienie sesji odbędzie się w poniedziałek o godz. 16, podziękował Pani Janinie Moławie 

za pełnienie funkcji przewodniczącej Rady, kończąc pierwszą część obrad o godzinie 00:24. 

 

Wznowienie obrad po przerwie w dniu 11 maja 2020 r. o godzenie 16-tej. 

O godzinie 16:00 w zdalnych obradach biorą udział następujący radni: Witold Mossakowski, 

Jolanta Nowakowska, Ewa Galińska, Hubert Jarek, Piotr Napłoszek, Krzysztof Wiśniewski, 

Kamil Bialik, Waldemar Parol, Bożena Osiadacz, Jaromir Chojecki, Karolina Białecka, Janina 

Moława. 

Wiceprzewodniczący Rady W.Mossakowski wznowił obrady XXIV Sesji Rady Miasta 

Milanówka. 

Mecenas Karol Moes wyjaśnił, że została do radnych przesłana opinia prawna Nr 2, 

poinformował, że w opinii został opisany stan faktyczny. 

Opinia prawna Nr 2 stanowi załącznik do protokołu.  
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Wiceprzewodniczący Rady W. Mossakowski poinformował, jak będzie wyglądała dalsza 

dyskusja, stwierdził, że chce, aby w dyskusji zabrali głos prawnicy, dopiero potem radni. 

Mecenas Karol Moes zaproponował, aby przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał 

protokół Komisji. 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej J. Piotrowski przedstawił protokół z 

przeprowadzonych tajnych wyborów w dniu 7 maja 2020 r. przedstawiając wyniki wyborów. 

Wiceprzewodniczący Rady W. Mossakowski zapytał przewodniczącego Komisji 

Skrutacyjnej, jak nazwie te 3 głosy, które były nie ważne. 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej J. Piotrowski wyjaśnił, że dwa głosy były źle 

zaznaczone pod nazwiskami kandydatów, ostatniego głosu nie było, gdyż została oddana 

pusta karta do głosowania. 

Wiceprzewodniczący Rady W. Mossakowski zapytał, dlaczego na karcie do głosowania nie 

było kratki z oznaczeniem wstrzymuje się. 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej J. Piotrowski odpowiedział, że nie ma takiego 

obowiązku prawnego. 

Mecenas A. Bogumił odczytała treść opinii prawnej Nr 2. 

Mecenas Karol Moes uzupełnił odczytaną opinię. Stwierdził, że wybór radnego Kamila Bialika 

jest wyborem dokonanym prawidłowo. 

Wiceprzewodniczący Rady W. Mossakowski stwierdził, że nie ma podstawy podważać 

opinii naszych prawników. Stwierdził, że należy uznać głosowanie czwartkowe za ważne.  

Radna J. Moława wydała oświadczenie, że chce się odwołać od decyzji wobec jej odwołania 

powołując się na zapisy statutowe i oznajmiła, że głosowanie tajne powinno odbyć się na 

miejscu, a nie w głosowaniu mobilnym. Nawiązała do przeprowadzonego głosowania. 

Wyjaśniając, że zabrała kartę do głosowania do domu, nikt nie reagował na to. Stwierdzała, że 

radca prawny powinien czuwać nad tym. 

Radny L. Kołodziejski poinformował, że komisja była przeprowadzona zgodnie z prawem i 

była filmowana, odniósł się do wypowiedzi radnej J. Moławy.  

Wiceprzewodniczący Rady W. Mossakowski oznajmił, że z formalnego punktu widzenia, w 

protokole Komisja Skrutacyjnej uznała, że wybór jest nieważny. 

Mecenas A. Bogumił wyjaśniła, że Komisja powinna dokonać zmiany na zapis, że wybór 

został dokonany. 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej J. Piotrowski poinformował, że taka opcja przy 

głosowaniu za i przeciw i wstrzymuje się była zastosowana tylko przy wyborze Pani 

przewodniczącej, a w późniejszych głosowaniach na wybór wiceprzewodniczącego na kartach 

do głosowania nie było również możliwości wstrzymania się od głosu. 

Radna J. Moława wnioskowała, aby oświadczenie dołączyć do protokołu. 

Oświadczenie stanowi załącznik do protokołu. 

Wiceprzewodnicząca Rady J. Nowakowska również wnioskowała o dołączenie złożonego 

oświadczenia do protokołu. Odniosła się do wypowiedzi przewodniczącego Komisji 

Skrutacyjnej. 

Oświadczenie stanowi załącznik do protokołu. 

Radny K. Wiśniewski również złożył wniosek, aby dołączyć oświadczenie do protokołu. 

Oświadczenie stanowi załącznik do protokołu. 
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Wiceprzewodniczący Rady W. Mossakowski odczytał uchwałę Nr 213/XIV/20 w sprawie 

odwołania przewodniczącego Rady Miasta Milanówka. 

Radna E. Galińska odniosła się do wypowiedzi radnej J. Moławy. 

Wiceprzewodniczący Rady W. Mossakowski poprosił, żeby powstrzymać się od prywatnych 

wycieczek 

Radna E. Galińska stwierdziła, że jakby Pani J. Moława zrealizowała szkolenie tak jak 

obiecała, członkowie Komisji Skrutacyjnej wiedzieli by jak sporządzić karty do głosowania. 

Wiceprzewodnicząca Rady J. Nowakowska zapytał, czy można ww. oświadczenia dołączyć 

do protokołu Komisji Skrutacyjnej. 

Mecenas Karol Moes wyjaśnił, że oświadczenia będą załącznikiem do protokołu z sesji, a nie 

z protokołu Komisji Skrutacyjnej, procedura formalna nie przewiduje dołączenia oświadczeń 

do protokołu Komisji Skrutacyjnej. 

Wiceprzewodniczący Rady W. Mossakowski zarządził 10 minut przerwy, aby Komisja 

Skrutacyjna mogła przyjechać podpisać protokół. 

Wznowienie obrad po przerwie. 

Wiceprzewodnicząca Rady J. Nowakowska zapytała, na jakiej podstawie jest przygotowany 

nowy protokół, zaprotestowała wobec powyższego stwierdzając również, że opinia prawna nr 

1 powinna być przedstawiona radzie po podpisaniu przez mecenas. 

Mecenas A. Bogumił  poinformował, że była sporządzona opinia nr 1, w której został opisany 

stan faktyczny. Stwierdziła, że radcy prawni Urzędu mogą się pod opinią podpisać. 

Wiceprzewodnicząca Rady J. Nowakowska stwierdziła, że przesłany email do radnych od 

Pani mecenas nie stanowi formy opinii. Zapytała, czy zgodnie z przepisami prawa odbywa się 

zmiana protokołu komisji skrutacyjnej. 

Mecenas A. Bogumił  wyjaśniła, że w dniu 7 maja Komisja nie mogła nawiązać połączenia i 

dlatego wybór nowego przewodniczącego został przełożony i dziś zostanie podjęta uchwała. 

Wiceprzewodniczący Rady W. Mossakowski zapytał, jaki radna J. Moława ma pomysł na 

rozwiązanie zaistniałej sytuacji. 

Radna J. Moława stwierdziła, że zachodzi sprzeczność projektu uchwały z treścią protokołu 

Komisji Skrutacyjnej, zachodzi również podejrzenie poświadczenia nieprawdy.  

Wiceprzewodniczący Rady W. Mossakowski poinformował, że została przedstawiona opinia 

prawna i na podstawie tej opinii został sporządzony protokół Komisji Skrutacyjnej. 

Radna J. Moława stwierdziła, że nad głosowaniem powinien czuwać radca prawny. 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej J. Piotrowski poinformował, że radny K. Wiśniewski 

odmówił podpisania protokołu, odczytał zapis protokołu.  

Wiceprzewodniczący Rady W. Mossakowski zapytał Pani mecenas co sądzi o głosowaniu.  

Mecenas A. Bogumił  stwierdziła, że w Jej ocenie ten protokół ma moc prawną, ponieważ w 

regulaminie Rady Miasta nie ma uregulowania jak powinien wyglądać protokół i jak powinny 

wyglądać karty do głosowania. Przypominała, że protokół został podpisany większością 

głosów. 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej J. Piotrowski zapytał członków Komisji Skrutacyjnej, 

kto jest za taką treścią protokołu, radni w głosowaniu 2-za, (J. Piotrowski i L.Kołodziejski) 

oraz 1-przeciw (K.Wiśniewski) przyjęli protokół Komisji Skrutacyjnej. 

Protokół Komisji Skrutacyjnej stanowi załącznik do protokołu. 
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Wiceprzewodnicząca Rady J. Nowakowska wniosła uwagę do protokołu podpisanego przez 

członków Komisji Skrutacyjnej. Przypomniała, że podczas przyjazdu członków Komisji pytała 

przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej co ma zrobić, ponieważ nie ma na liście kandydata, 

na którego chciałaby oddać głos, dlatego chciała by się wstrzymać, ale tam nie ma takiej 

rubryki. Przewodniczący pouczył, że głos oddany pod nazwiskami będzie traktowany jako głos 

wstrzymujący się, że jeżeli postawię za oknem to będzie odebrany jako głos wstrzymujący się. 

Mecenas A. Bogumił  wyjaśniła, że złożone przez radnych oświadczenia nie mogą być 

załącznikiem do protokołu Komisji Skrutacyjnej, ponieważ nie przewiduje tego żadna 

procedura prawna. 

Radna J. Moława zgłosiła wniosek formalny żeby do czasu rozstrzygnięcia sprawy przez 

wojewodę odroczyć sesję. Stwierdziła, że jest to działanie niezgodne z prawem i takie 

działanie jest poświadczeniem nieprawdy. Oznajmiła, że wszystkie czynności były niezgodne 

ze statutem i regulaminem Rady Miasta. 

Wiceprzewodniczący Rady W. Mossakowski zapytał, kto jest za odroczeniem tej sesji, 

Rada w głosowaniu 4-za, 6-przeciw, 4-wstrzymujące odrzuciła wniosek. 

Radna E. Galińska odniosła się do udzielania głosu przez wiceprzewodniczącego, 

oświadczyła zgodnie z art. 19 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym ustęp 1 „mówi” o 

głosowaniu tajnym, 3 radnych dokonało tutaj niezgodnych procedur informując wszystkich jak 

głosowali. Stwierdziła, że wystąpi w tej sprawie do wojewody. Zapytała, jak się ma do tego 

kodeks etyczny. 

Wiceprzewodniczący Rady W. Mossakowski zachęcił do składania swoich uwag do 

wojewody. Odczytał uchwałę Nr 214/XXIV/20 w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady 

Miasta Milanówka. Pogratulował Panu Kamilowi objęcie funkcji Przewodniczącego Rady 

Miasta oraz Pani Janinie Moławie za dotychczasowe pełnienie tej funkcji. 

Przewodniczący Rady Kamil Bialik podziękował radnym, którzy oddali na niego głos oraz 

Straży Miejskiej za sprawne przeprowadzenie wyborów, poinformował, że liczy na współpracą 

z Radą Miasta. 

Radna E. Galińska pogratulowała Panu Kamilowi Bialikowi objęcia funkcji. 

 

Ad. 4. 

Zakończenie XXIV Sesji Rady Miasta Milanówka.  

Wiceprzewodniczący Rady W. Mossakowski podziękował za udział w XXIV Sesji Rady 

Miasta Milanówka, zamykając jej obrady o godzinie 17:43. 

Integralną częścią protokołu jest nagranie z Sesji publikowane na stronie Miasta Milanówka. 

 

Protokołowała, 

Magdalena Grzywacz  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Milanówka 

 /-/ 

                     Witold Mossakowski 


